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沥再生沥再生沥再生沥再生®®®®    RejuvaSealRejuvaSealRejuvaSealRejuvaSeal®®®®        过去大半个世纪，全球各地市场上出现了成千上万不同的沥青道路养护技术和产品，但从来没有一个国家会为任何一个企業的预养护技术及其产品订立特别的法规，可以监察其技术和产品的质量, 從而可以保障客户的权益。  可是属於美国联邦政府直接管核下的美国航空局 FAA,是众所皆知、是全球航空界中最具权威的机构, 却只为沥青再生技术（Asphalt Rejuvenation Technology）和产品的质量要求建立了一套工程法令 FAA 第 44A 和在 2006 年再修订的 FAA 第 44B。沥再生® (RejuvaSeal®)是受到美国航空局 FAA 的认可。  而在 2012 年, 中国亦建立了一系列具有法律效力的 SMETA/T-06-2012 的规程, 特别指定是产品 沥再生® 的预养护应用技术规程（Technical Specifications for Application of RejuvaSeal® Preventive Maintenace），为沥青再生处冶技术和产品建立了一套比美国的 FAA 44B 法规更加具体、严谨、先进及完整, 更合乎明日环保及更有效的规程。  中国人民大学法学院周珂教授曾说『只有那些能够被测量和证实是碳排量低的技术才能自称低碳排的技术。』 :  所以中国人民大学法学院（环境与资源保护法）与西安公路研究院及多位中外专家更通过两年多的紧密合作(2010-2012)，努力共同研究及比较各种预养护技术的碳排量，沥再生® (RejuvaSeal®) 的沥青再生处治技术在云云的预养护技术中，不但是最有效、最环保也是最低碳排!可以说是在众多沥青道路预养护的技术中是最低碳排的技术! 此项研究的成果(中国可量化低碳公路养护及其法律保障) 现亦正在中外各地政府部门及专家论坛上陆续发表中（见网页：www.crowncapital.com.hk）。   无可置疑, 沥再生® RejuvaSeal® 是全球芸芸众多的预养护技术和产品中, 是最低碳排, 也是惟一能够获得中美两国政府有关部门所订立具有法律效力的法规下受到尊敬的技术和产品, 而客户的权益能够受到法律上的保障。 

 

 蒋松华  P.Eng.(Canada), Hon.LLM (China)   加拿大注册专业工程师 中国人民大学法学院荣誉法学硕士生     
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沥再生沥再生沥再生沥再生®®®®    RejuvaSealRejuvaSealRejuvaSealRejuvaSeal®®®®    

During the greater part of the past century, there have been numerous products and techniques introduced in the market 

place, which aim at asphalt road pavement maintenance.  However, governments around the world have been reticent in 

formulating any legislation or regulations on product specification and quality control to ensure that the customers of 

these products and technologies be protected. 

 

However, one notable agency that has acted in this area is the Federal Aviation Administration (FAA) of the USA federal 

government, which is the foremost authoritative aviation regulatory body in the world.  The FAA established the 

Engineering Brief 44A to cover Asphalt Rejuvenation Technology and upgraded this to an Engineering Brief 44B in 2006.  

RejuvaSeal® is recognized and accepted by the FAA. 

 

In 2012, China also established a set of regulations under SMETA/T-06-2012, which detailed the “Technical 

Specifications for Application of RejuvaSeal® Preventive Maintenance”.  These regulations are more progressive, 

comprehensive and stringent than the FAA Engineering Brief 44B and more suited to the goal of environmental 

protection. 

 

Professor Dr. Ke Zhou of the Law School of Renmin University once said, “Only those technologies that have been 

measured and verified as low carbon technologies can be labeled as low carbon technologies.”  Hence, in the past two to 

three years, the Law School of Renmin University of China and the Xian Institute of Highway Research, together with 

many Chinese and foreign experts, have investigated, tested and compared the various asphalt pavement maintenance 

technologies.  Their research concluded that amongst all of the asphalt pavement maintenance technologies, 

RejuvaSeal® has the best efficacy and also has the lightest carbon footprint.  The result of this study is being 

disseminated by Chinese and foreign government agencies and has been presented at various expert scientific forums.   

 

No doubt, RejuvaSeal® is the product of the lowest carbon emission technology and it is also the only brand amongst 

numerous asphalt rejuvenation products and technologies, which is highly recognized and respected by both USA and 

China. It meets the legal and technical standards in both countries. Users of RejuvaSeal® will have the benefit of a tested 

and proven technology and the assurance offered by government regulations by the two great nations, USA and China. 

 

 Charence Chiang, P.Eng.(Canada), Hon.LLM (China)   


